
Protokół Nr LXVI/2022 
z LXVI sesji Rady Miasta Dęblin 
z dnia 26 października 2022 roku 

Ad. pkt 1 Otwarcie sesji (godzina 12:00). 

Miejsce posiedzenia - sala konferencyjna Ratusza Miasta. 

Protokołowano - zgodnie z porządkiem obrad. 

Sesję prowadził Przewodniczący Rady Miasta - Maciej Krygrowski. Listy obecności radnych, 
przewodniczących zarządów osiedlowych oraz zaproszonych gości stanowią załączniki 
do niniejszego protokołu. 

Video-sesja Rady Miasta: https://portal.posiedzenia.pl/deblin? - film odzwierciedla stan faktyczny 
przebiegu sesji Rady Miasta. Protokół zawiera chronologiczny przebieg od chwili rozpoczęcia do 
momentu zakończenia sesji. Dyskusję przedstawiono w sposób syntetyczny uwzględniając tylko 
tych mówców, którzy składali wnioski, bądź ich wypowiedzi dotyczyły wprowadzenia zmiany 
do przedstawianych projektów uchwał. Protokołowano zgodnie z porządkiem obrad. 

Ad. pkt 2 Sprawdzenie obecności. 

Ustawowy skład Rady Miasta - 15 radnych. Spóźnili się: Maciej Jakubik, Ewa Grzęda, Jarosław 
Woj tyś. 

lp nazwisko imie status 

1 Chochowski Waldemar obecny 

2 Cyd ej ko Maria obecna 

3 Czarnecka Urszula obecna 

4 Grobel Mieczysław obecny 

5 Grzęda Ewa obecna 

6 Jakubik Maciej obecny 

7 Krygrowski Maciej obecny 

8 Kurowski Andrzej obecny 

9 Marzysz Artur obecny 

10 Papis Edyta obecna 

11 Pasek Robert obecny 

12 Przerwa Ewa obecna 

13 Świetliński Leopold obecny 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja obecna 

15 Wojtyś Jarosław obecny 

podpis 
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obecni 15 

wszyscy 15 

procent 100,00 % 

Kworum zostało osiągnięte 

Ad. pkt 3 Przyjęcie porządku obrad. 

Burmistrz Miasta Dęblin Beata Siedlecka poinformowała, że w związku z dyskusją jaka 
wywiązała się na posiedzeniu stałych komisji RM odnośnie porozumienia międzygminnego, 
w zakresie przejęcia przez Miasto Dęblin od Gminy Stężyca, do realizacji zadania publicznego 
polegającego na nadaniu nazwy rondu pozostającemu dotychczas bez nazwy, 
a odnosząca się do faktu, iż porozumienie takie zawarte by było na prośbę Gminy Stężyca pod 
warunkiem, aby nazwać to rondo jedną z nazw jaką zaproponowało Stowarzyszenie Lotników 
Polskich, podjęto decyzję, czy Rada Miasta zasugerowała na posiedzeniu stałych komisji 
o zdjęciu z porządku obrad tej uchwały, bowiem jest przedwczesna. Postanowiono wystąpić do 
Gminy Stężyca z doprecyzowaniem, czy Gmina Stężyca odda do realizacji zadanie polegające 
na nazwaniu tego ronda w całości, czyli że to Gmina Dęblin i jej mieszkańcy mogą zadecydować 
o nazwie ronda, biorąc pod uwagę, że mamy dwie nazwy proponowane. Czy też Gmina Stężyca 
oddaje nam to zadnie tylko pod warunkiem, że nazwiemy je jedną wybraną przez komisję 
nazwą. 
W związku z tym, że wyrażenie zgody na zawarcie tego typu porozumienia jest przedwczesne, 
zanim Gmina Stężyca nie zajmie jednoznacznego stanowiska w tym temacie, Pani Burmistrz 
wystąpiła z wnioskiem o wycofanie z porządku obrad projektu uchwały pod literka „b" 
w sprawie wyrażenia zgody na zawarcia porozumienia. Jednocześnie poprosiła o umieszczenie 
w porządku obrad w tym samym punkcie „b", projektu uchwały omawianego na posiedzeniu 
stałych komisji w sprawie wprowadzenia opłaty targowej i określenia zasad ustalania i poboru 
oraz terminów płatności, wysokości stawek opłaty i zarządzania jej poborem w drodze inkasa. 

Dyskusja: 

Radny Waldemar Chochowski - jestem jak najbardziej za pierwszym wnioskiem Pani 
Burmistrz o wycofaniu tamtej uchwały. Natomiast odnośnie drugiej uchwały, która mówi 
o bardzo dużym wzroście opłat targowych, najpierw powinna być zgodnie z naszymi zasadami 
umieszczona w porządku obrad na 7 dni przed terminem sesji. Rozmawiałem dziś 
z handlowcami na targowisku przy ul. Niepodległości i oni o niczym nie wiedzą, gdyż nie było 
to umieszczone w programie sesji. Wydaje mi się, że nie powinniśmy przyjmować drugiego 
wnioski Pani Burmistrz, tylko na spokojnie dać czas, aby osoby zainteresowane mogły się z tym 
zapoznać, a nie jest to robione z zaskoczenia, bez konsultacji z zainteresowanymi. Przypomnę, 
że jak byliśmy z Komisją Skarg, Wniosków i Petycji na targowisku przy ul. Niepodległości, to 
już wtedy mówili wyraźnie, że stawki opłat są wysokie i dlatego jest tak mało handlujących. 
Po prostu ich nie stać. Po wprowadzeniu tych stawek, które proponuje Pani Burmistrz może się 
okazać, że targowisko nie będzie funkcjonowało, a zawsze jakiś to dochód jednak przynosi, bo 
handlarze nie będą przyjeżdżać i sprzedawać, gdyż nie zarobią nawet na opłatę targową. 
Burmistrz Miasta Dęblin Beata Siedlecka - przy głosowaniu nad porządkiem obrad proszę 
wziąć pod uwagę fakt, że wszystkie komisje dyskutowały nad projektem tej uchwały. Wówczas 
w tym punkcie nie był obecny Pan Radny Waldemar Chochowski, który dziś wnioskuje, aby nie 
wprowadzać do porządku obrad tej uchwały. Argumenty, jakie były podnoszone przekonały 
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radnych w poszczególnych komisjach, bowiem uchwała w zakresie opłaty targowej nie była 
zmieniana przez 7 lat. Więc tu nie ma żadnej dyskusji. Przez ten okres ceny poszły w górę 
i kwoty, które proponujemy nie odbiegają specjalnie od opłat obowiązujących, na przykład 
w sąsiedniej gminie Ryki. Uchwała ta w części redukuje opłaty, które są już nieaktualne, to są 
opłaty od handlu pod zadaszeniem, już takiego handlu nie mamy. Czas najwyższy uregulować 
realne opłaty jakie obowiązują. Dlaczego mają u nas obowiązywać dwa razy mniejsze opłaty, niż 
na pozostałych targowiskach. Nie widzę tu żadnego uzasadnienia. To nie jest wrzutka ad-hoc, to 
jest konieczność wprowadzenia takiej uchwały. Tym bardziej, że jest to potrzebne przed 
zaplanowaniem budżetu na rok 2023. Uważam, że są to stawki, które nie odbiegają od stawek 
w sąsiednich gminach nie tylko powiaty ryckiego. Najwyższy czas uregulować tą kwestię 
i bardzo proszę o procedowanie dzisiaj tej uchwały w punkcie „b". 
Radny Waldemar Chochowski - na posiedzeniu komisji byłem obecny, ale musiałem 
wcześniej wyjść, gdyż miałem zaplanowaną wizytę u lekarza, a komisja się przedłużała. 
Przypominam sobie dokładnie, bo wnioski z kontroli targowiska były na papierze, a było to nie 
tak dawno, nie minął na pewno rok, jak komisja w swoim składzie stwierdziła, że zgadza się 
z opinią sprzedawców, że opłata targowa jest wysoka. Kupujących nie przybyło na tyle, żeby im 
się to opłacało. Uważają, że opłaty na targowisku są za wysokie. 
Burmistrz Miasta Dęblin Beata Siedlecka - jeśli chodzi o stawki, to się do tego odniosę 
dlaczego je podwyższamy i dlaczego o taką kwotę. Jeśli chodzi o komisje, to zajmowała się ona 
skargą na inkasentów. Nie wypracowała ona żadnych wniosków odnośnie stawek opłaty 
targowej. Dlatego bardzo proszę o wprowadzenie tego projektu do porządku obrad. 
Radny Mieczysław Grobel - osoby, które kupują co tydzień warzywa, owoce na targu 
narzekają, że ceny są coraz wyższe i sprzedający z nimi tego nie konsultują. 

Przystąpiono do głosowania nad wnioskiem Burmistrza Miasta o dodanie jako punkt 7b) 
projektu uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej i określenia zasad ustalania i poboru 
oraz terminów płatności, wysokości stawek opłaty i zarządzenia jej poboru w drodze inkasa. 

głosowanie 

jednostka 

wynik 

Wniosek Burmistrza Miasta o dodanie jako punkt 7b) projektu uchwały w sprawie 
wprowadzenia opłaty targowej i określenia zasad ustalania i poboru oraz terminów płatności, 
wysokości stawek opłaty i zarządzenia jej poboru w drodze inkasa 

Rada Miasta Dęblin 

Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 października 2022 r. 

typ głosowanie jawne imienne 

Podsumowanie 

status ilość 

ZA 11 

PRZECIW 1 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 

Wyniki imienne 

większość 

procent status 

91.67 % pula głosów 

8.33 % oddanych głosów 

0 % nieoddanych głosów 

12:20:54- 12:21:45 

zwykła 

ilość 

15 

12 

3 

procent 

80% 

20% 
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lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar PRZECIW 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa nieobecna 

6 Jakubik Maciej nieobecny 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja ZA 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Przewodniczący Rady Miasta - Maciej Krygrowski poinformował, że głosowanie nad 
wnioskiem Pana Radnego Waldemara Chochowskiego o zdjęcie z porządku obrad projektu 
uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty targowej i określenia zasad ustalania i poboru oraz 
terminów płatności, wysokości stawek opłaty i zarządzenia jej poboru w drodze inkasa jest 
bezzasadne. Przedstawił porządek obrad wraz z projektami uchwał. 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Sprawdzenie obecności. 
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie między 

sesjami. 
5. Sprawy różne, wolne wnioski oraz złożenie pisemnych interpelacji i zapytań. 
6. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w mieście Dęblin w roku szkolnym 

2021/22. 
7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

a) wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2022 rok; 
b) wprowadzenia opłaty targowej i określenia zasad ustalania i poboru oraz terminów 

płatności, wysokości stawek opłaty i zarządzenia jej poboru w drodze inkasa; 
c) pozbawienia statusu pomnika przyrody; 
d) przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miasta Dęblin, dotyczących wyboru 

nazwy dla nowopowstałego ronda na terenie osiedla Wiślana - Żwica; 
e) wyrażenia zgody na zawarcie przez Miasto Dęblin porozumienia międzygminnego 

w celu przygotowania i realizacji Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Partnerstwa 
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Powiatu Ryckiego na lata 2023-2030. 
8. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Burmistrza Miasta w zakresie złożonych 

oświadczeń majątkowych. 
9. Informacja o podmiotach z terenu Miasta Dęblin, w których będzie wykonywana w 2023 

roku kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna wraz z przedstawieniem 
opinii Prezesa Sądu Rejonowego w Rykach w tym zakresie. 

10. Zatwierdzenie protokołu z LXIV sesji Rady Miasta. 
11. Zamknięcie sesji 

Przyjęcie porządku obrad 

glosowanie Przyjęcie porządku obrad 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 października 2022 r. 

typ głosowanie jawne imienne 

Podsumowanie 

status 

ZA 

PRZECIW 

WSTRZYMAŁO SIĘ 

Wyniki imienne 

lp nazwisko 

1 Chochowski 

2 Cydejko 

3 Czarnecka 

4 Grobel 

5 Grzęda 

6 Jakubik 

7 Krygrowski 

8 Kurowski 

9 Marzysz 

10 Papis 

11 Pasek 

ilość 

11 

1 

0 

czas 

większość 

procent status 

91.67 % pula głosów 

8.33 % oddanych głosów 

0% nieoddanych głosów 

imię 

Waldemar 

Maria 

Urszula 

Mieczysław 

Ewa 

Maciej 

Maciej 

Andrzej 

Artur 

Edyta 

Robert 

12:24:02- 12:24:20 

zwykła 

ilość 

15 

12 

3 

głos 

PRZECIW 

ZA 

ZA 

ZA 

nieobecna 

nieobecny 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

procent 

80% 

2 0 %  
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12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja ZA 

15 Wojtyś Jarosław nieobecny 

Ad. pkt 4 Informacja o pracach Przewodniczącego Rady i Burmistrza Miasta w okresie 
miedzy sesjami. 

Przewodniczący Rady Miasta poinformował o swojej pracy od ostatniej sesji, która odbyła się 
w dniu 30 września 2022 r.: 
- 1 października - udział wraz z Panią Burmistrz Beatą Siedlecką w inauguracji roku 
akademickiego Lotniczej Akademii Wojskowej; 
- 1 października - udział wraz z Panią Burmistrz Beatą Siedlecką i wiceprzewodniczącym RM 
Mieczysławem Groblem w uroczystości wręczeniu medali za długoletnie pożycie małżeńskie 
w Urzędzie Miasta Dęblin; 
- 4 października - udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Problematyki Socjalnej; 
- 6 października - udział wraz z radnymi w nadzwyczajnej sesji RM Dęblin; 
- 22 października - udział wraz z Panią Burmistrz Beatą Siedlecką w obchodach jubileuszu 
50 - lecia powstania Liceum Lotniczego w Dęblinie; 
- 24 października - udział w posiedzeniu stałych komisji RM, na których opiniowaliśmy 
materiały na dzisiejszą sesję. 

Burmistrz Miasta przedłożyła informację o swojej pracy między sesjami: 
- 1 października - udział w inauguracji roku akademickiego Lotniczej Akademii Wojskowej 
w sali kinowej LAW; 
- 1 października - udział w uroczystości wręczenia medali Prezydenta RP parom, które przeżyły 
w związku małżeńskim ponad 50 lat. Uroczystość odbyła się w Urzędzie Miasta Dęblin, 
w dwóch turach z uwagi na ilość chętnych; 
- 2 października - udział we wręczeniu nagród i uroczystym zamknięciu trzeciej edycji mitingu 
modelarskiego w Muzeum Sił Powietrznych oraz udział w spotkaniu Kół Gospodyń Wiejskich 
w Przykwie w ramach realizowanego przez Lokalną Grupę Działania „Lepsza Przyszłość Ziemi 
Ryckiej" projektu Program Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020. W wydarzeniu 
brało udział nasze Koło Gospodyń Miejskich, które zdobyło pierwszą nagrodę kulinarną za 
najsmaczniejsze danie; 
- 4 października - udział w posiedzeniu Komisji Zdrowia i Problematyki Socjalnej RM Dęblin; 
- 6 października - udział w nadzwyczajnej sesji RM Dęblin w sprawie zmiany uchwały 
o udzieleniu pomocy finansowej Zarządowi Dróg Wojewódzkich w Lublinie na remont drogi 
801 na odcinku Cmentarz Komunalny i skrzyżowanie ulicy Bursztynowej i Okrzei oraz 
wypracowania stanowiska Rady Miasta odnośnie pogłosek o prywatyzacji SP ZOZ; 
- 6 października - udział w zebraniu sprawozdawczo - wyborczym dęblińskiego oddziału 
Stowarzyszenia Seniorów Lotnictwa Wojskowego RP w Muzeum Sił Powietrznych 
w Dęblinie; 
- 7 października - udział w powiatowych obchodach Światowego Dnia Zdrowia Psychicznego 
w Ośrodku Wsparcia w Leopoldowie. Jak każdego roku Pani Burmistrz złożyła życzenia na ręce 
dyrektora tego ośrodka; 
- 9 października - udział w wydarzeniu Nordikiada 2022, organizowane drugi rok w Dęblinie 
przez Stowarzyszenie Bezmiar wraz z filią w Dęblinie. Tym razem gości z całej Polski, 
amatorów sportu Nordic Walking gościło Osiedle Stawy. Przy tej okazji Hospicjum Razem 
Możemy Więcej, przeprowadziło zbiórkę charytatywną zbierając środki finansowe na potrzeby 
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podopiecznych ośrodka w Stawach; 
- 10 października - Pani Burmistrz zwołała zespół Zarządzania Kryzysowego w sprawie 
ustalenia punktów odbioru jodku potasu na terenie miasta Dęblin na wypadek konieczności 
rozdania go mieszkańcom; 
- 11 października - odbyło się posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 
w sprawie skarg na pracę Dyrektor Miejskiego Przedszkola Nr 1 „Bajka" w Dęblinie. 
W imieniu Pani Burmistrz udział w komisji brała udział Zastępca Burmistrz Miasta Dęblin Pani 
Beata Amarowicz; 
- 14 października - udział w miejskim Dniu Edukacji Narodowej oraz jubileuszu 55 -lecia 
Szkoły Podstawowej Nr 5 w Dęblinie. Uroczystości odbyły się w budynku Zespołu Szkół 
Ogólnokształcących. Pani Burmistrz złożyła podziękowania Pani Dyrektor i zastępcy Pani 
Dyrektor za zorganizowanie wspaniałej uroczystości, a szczególnie zachwycającej części 
artystycznej i poczęstunek; 
- 18 października - wręczenie wraz z Naczelnik Wydziału Oświaty Panią Agnieszką 
Pietruszewską - Chlaściak stypendia Jana Pawła II uczniom naszych placówek oświatowych za 
wybitne osiągnięcia w nauce; 
- 20 października - udział w spotkaniu z nowym Dyrektorem i przedstawicielami Rady 
Rodziców Miejskiego Przedszkola Nr 4 w Dęblinie. Pani Burmistrz podziękowała za 
zaproszenie; 
- 22 października - udział obchodach jubileuszu 50 - lecia Ogólnokształcącego Liceum 
Lotniczego w Dęblinie. Uroczystość była połączona z otwarciem nowo wybudowanego budynku 
szkoły na lotnisku - pierwszej stałej siedziby tej placówki oświatowej na terenie Dęblina; 
- 24 października - udział w posiedzeniu stałych komisji RM, na których opiniowaliśmy 
materiały na dzisiejszą sesję; 
- 25 października - udział w spotkaniu w Starostwie Powiatowym w Rykach w sprawie 
kontynuowania transportu miejskiego z Ryk do Dęblina przez PKS Rycki z dofinansowaniem 
przez Starostę Ryckiego organizatora tego transportu. 
PKS Ryki podwyższył stawkę wozokilometra na 2 zł, a było 1,12 zł. Debatowano, czy starosta 
będzie dopłacał na tej trasie i tych samych liniach 50 %, jak w tamtym roku. Ustalono, że będzie 
dopłacał, ale mimo wszystko trzeba będzie zwiększyć środki finansowe 
w budżecie na przyszły rok na transport miejski na ten cel. 

Pani Burmistrz poinformowała, że brała udział w dyskusji nad zadaniem realizowanym 
wspólnie z powiatem „ Bezpiecznie z Dęblina do Ryk". Wstępnie uzgodniono, że zadanie 
w 2023 roku będzie wykonane na odcinku od ronda Nauczycieli Tajnego Nauczania do ul. 
Staromiejskiej. Natomiast zostanie wyłączony i przeprojektowany odcinek od granicy 
administracyjnej z Gminą Ryki do ronda tajnego nauczania. Wyjęcie z tego zadania oraz 
przeprojektowanie, które będzie polegało na wzmocnieniu podbudowy na etapach, gdzie będą 
wykonane ścieżki rowerowe w Stawach i na części podbudowy od byłego budynku naszej 
Szkoły Podstawowej w Stawach, obecnie hospicjum, na tych zakrętach, aż do wyjazdu na 
Dęblin. Poprzedni projekt zakładał dosyć niewystarczające rozwiązania w tym zakresie, jeśli 
chodzi o solidność wykonania tej inwestycji na przyszłość. Starosta będzie zamierzał wystąpić 
0 dofinansowanie tego zadania na tym odcinku do programu „Polski ład". 

Pani Burmistrz przekazała osobom zebranym informację na temat punktów wydawania 
w naszym mieście jodku potasu, gdyby zaszła potrzeba przeprowadzenia takiej akcji 
1 dystrybucji jodku potasu oraz zwróciła się z prośbą o poinformowanie o tym mieszkańców. 
Gdyby okazało się, że będzie to nagłe wydarzenie, żeby akcja wydania jodku przebiegła 
sprawnie i bez paniki. 

Wzorem innych miast podjęto pierwszą trudną decyzję w naszym mieście odnośnie 
wprowadzenia oszczędności wydatków bieżących na energię elektryczną. Z uwagi na stale 
rosnące koszty zakupu dystrybucji energii elektrycznej podjęto decyzję, że dnia 2 listopada 2022 
roku nastąpi wyłączenie oświetlenia ulicznego na terenie miasta w godzinach od 23:00 do 5:00 
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nad ranem, utrzymując równocześnie dotychczasowe wyłączenie 60 minut przed wschodem 
słońca i 30 minut po zachodzie słońca. W celu zapewnienia minimum bezpieczeństwa ruchu 
drogowego niżej wymienione obiekty i skrzyżowania będą oświetlone w sposób ciągły, tj. most 
na rzece Wisła, wiadukt w ciągu drogi krajowej 48, ul. Warszawska, i ul. Niepodległości 
na odcinku od skrzyżowania z ul. Składową do skrzyżowania 
z ul. Staromiejską, ul. 15 Pułku Piechoty Wilków na skrzyżowaniu z ul. Saperów i z ul. Staszica, 
rondo w ul. Wiślanej, po oddaniu inwestycji do użytkowania i rondo w ul. 15 Pułku Piechoty 
Wilków, po oddaniu inwestycji do użytkowania. Zlecenie na wykonanie ograniczenia zostało 
podpisane przez Panią Burmistrz. 

Informacja o dystrybucji węgla na trenie miasta. Na terenie naszego kraju obecnie jest 
w procedowaniu ustawa o objęciu dystrybucją węgla kamiennego przez gminy. Gminy będą 
miały taki obowiązek chyba, że się go nie podejmą i wówczas tą dystrybucję przejmą podmioty 
prywatne. Jeżeli dystrybucję przejmie gmina, wówczas dokona zakupu tego węgla w spółkach 
wyznaczonych przez Ministra Aktywów Państwowych za kwotę 1 500 zł za tonę dla 
gospodarstwa domowego oraz będzie mogła zbywać ten towar za kwotę 2 000 zł. Jeżeli gmina 
nie przystąpi do zrealizowania takiego zadania, wówczas będzie mógł przystąpić podmiot 
działający na terenie gminy, zajmujący się taką dystrybucją i ten podmiot będzie dokonywał 
zakupu za 1 500 zł na tonę, a towar będzie mógł zbywać za 2 200 zł za tonę dla gospodarstw 
domowych. Podjęto oszczędności i ogłoszono na BIP, aby gospodarstwa domowe, które 
chciałyby skorzystać z tego typu zakupu, zgłaszały się do nas. Wstępna orientacja wynika 
z ilości złożonych deklaracji wskazujących jako źródło ogrzewania piece węglowe i z wniosków 
o dodatek węglowy, które zostały zweryfikowane w ponad połowie. 
Część dodatków została wypłacona, a na część środków finansowych z Urzędu Wojewódzkiego 
w Lublinie trzeba czekać. Czekamy, aż ukaże się ustawa o dystrybucji węgla i gmina przymierza 
się, aby bezpośrednio przystąpić do tego wykupu. W prawdzie brak jest terenu, wagi, 
samochodów, ładowarki. Miejski Zakład Gospodarki Komunalnej na oczyszczalni ścieków 
posiada ładowarkę i wagę, natomiast waga służy innym celom. Aby przystąpić do tej dystrybucji 
z pominięciem kwoty 2 200 zł na tonę węgla i aby móc sprzedać węgiel w cenie 2 000 zł za tonę 
gospodarstwu, będziemy współpracować z podmiotami działającymi na naszym terenie 
wyposażonymi zarówno w skład, jak i w środki transportu, którymi trzeba będzie dowieźć ten 
węgiel z punktów wskazanych w ustawie i rozporządzeniu do ustawy na miejsce do 
wyznaczonych gospodarstw domowych. Miasto będzie wydawało stosowne zaświadczenia, 
którym gospodarstwom domowym taka preferencyjna sprzedaż węgla się należy oraz będzie 
weryfikowało dodatkowe wnioski składane o wykup preferencyjny dla tych podmiotów, 
które nie zdążyły bądź nie złożyły wniosków o dopłatę 3 000 zł za tonę węgla, ponieważ 
będzie taka możliwość. W tym przypadku jest zamiar zawarcia umowy cywilno-prawnej 
z takim podmiotem, dopuszcza to art. 9 ust.l ustawy 
o samorządzie gminnym. Zobaczymy, jak ta dystrybucja będzie przebiegała. Na pewno część 
społeczeństwa zaopatrzyła się w węgiel na początku roku, ale zapewne będą osoby chętne do 
skorzystania również z tej dystrybucji preferencyjnego zakupu. Jest to dodatkowe zadanie dla 
miasta i niełatwe logistycznie, ale podejmiemy się tego zadania wzorem innych gmin, 
korzystając z zasobów, jakie poosiadają nasi przedsiębiorcy, ponieważ takich przedsiębiorców 
mamy. Proszę o informowanie swoich mieszkańców o takiej możliwości i na BIP będzie 
ogłoszenie o miejscach, gdzie takie punkty będą się mieściły. 

Ad. pkt 5. Sprawy różne, wolne wnioski oraz złożenie pisemnych interpelacji i zapytań. 

Radna Urszula Czarnecka - chciałam prosić Panią Burmistrz o udostępnienie na BIP 
informacji o wygaszaniu lamp, wówczas udostępniłabym to na stronie internetowej osiedla do 
wiadomości mieszkańcom. Druga sprawa, która ciągnie się prawie od miesiąca dotyczy 
uprzątnięcia złamanego słupa TP, który należy w tej chwili do Orange i znajduje się przy pasie 
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drogowym przy moście na Wiśle. Słup się złamał i spowodował brak łączności telefonicznej 
z MDK. Nikt tego nie nadzoruje. Dzwoniłam wczoraj do Orange i oni twierdza, że nie jest to ich 
własnością i nic z tym nie mogą zrobić. Jeżeli nie będzie zabezpieczony to może ulec dewastacji, 
a może i kradzieży. Prosiłabym o jak najszybszą interwencję do sieci telefonicznej w tej sprawie. 
Radny Waldemar Chochowski - chciałem się pochwalić informacją, nie wiem czego Pani 
Burmistrz o tym nie wspomniała, że Dworek Sochackiego został objęty opieką konserwatorską, 
uznany za zabytek architektury drewnianej, z czego Towarzystwo Przyjaciół Dęblina jest bardzo 
zadowolone, ponieważ ono o to wnioskowało. Natomiast ja wnioskuję, aby jeszcze w tym roku 
zabezpieczyć dziurę w poszyciu dachowym, która powoduje, że budynek dalej ulega degradacji, 
co nie powinno mieć miejsca. Trzeba o budynek dbać i tak go użytkować, żeby nie pogarszać 
jego stanu. Jednocześnie prosiłbym urzędników miasta, żeby byli wyczuleni na możliwość 
dofinansowania ze środków unijnych, czy innych środków rządowych remontu dworku. Bardzo 
zainteresowani są swoją siedzibą harcerze, którzy chcą jak najszybciej z powrotem wrócić do 
budynku i nie płacić za wynajem dotychczasowych lokali. 
Kolejna sprawa, chciałbym uzyskać informację, czy kolejarze cokolwiek robią 
z ul. Dworcową, bo mieszkańcy cały czas mają problem z parkowaniem, są cały czas zastoiny 
wodne, nie jest tak, jak powinno być. Wnioskuję o to co jakiś czas. Wiem, że Pani Burmistrz 
była na rozmowach, ale czy dalej coś się w tej kwestii dzieje, czy jest szansa aby w tym roku, 
czy przyszłym poprawić tam tą sytuację, bo tam nadal jest zbyt mało miejsc parkingowych. Tam 
jest zła organizacja ruchu, to można zrobić na szybko i nie trzeba z tym czekać, żeby zwiększyć 
ilość miejsc parkingowych, przynajmniej na placu do zawracania można to zrobić. Następnie 
przystąpić do porządnego remontu ulicy wraz z chodnikami, ponieważ jest tam sytuacja 
tragiczna i to bardzo zła wizytówka dla naszego miasta. 
Jak państwo wiedzą cały czas trwają prace przy budowie obwodnicy Dęblina i przy głównym 
rondzie, które będzie nosiło nazwę „Saperów" jest problem z przejściami dla pieszych. Teraz 
przynajmniej firma zaczęła malować pasy poziome na jezdniach, te przejścia są przynajmniej 
oznakowane, ale dalej brakuje pasów pionowych, a wydaje mi się że te pracy powinny być 
wykonane jednocześnie. Mieszańcy przechodzili tamtędy i często dochodziło do sytuacji, gdzie 
samochody trąbiły. Chociaż chodniki kierowały ewidentnie na przejścia dla pieszych 
w miejscach, w których miały one być. Trzeba tak zrobić, aby nie dochodziło tam do sytuacji 
niebezpiecznych, bo nie wszyscy to ograniczenie prędkości, które tam jest wyznaczone 
przestrzegają. Cały czas, czy to z rowerzystami, czy z pieszymi dochodzi do sytuacji 
niebezpiecznych. Proszę zakomunikować wykonawcy, żeby jak najszybciej umieszczono znaki 
pionowe, tym bardziej, że w okolicy ronda cały czas nie ma oświetlenia. Jedynie 
z okolicznych sklepów i ulic dociera trochę światła. Jednak pomimo wszystko jest tam bardzo 
ciemno, szczególnie teraz wieczorem, gdzie nie ma jeszcze obowiązku noszenia odblasków na 
terenach zbudowanych, gdzie może dojść do wypadku. Proszę o interwencję. 
Następna sprawa związana jest z wizytą w naszym mieści cyrku, pozostawił po sobie straszny 
bałagan. Różne cyrki do tej pory przyjeżdżały, ale mieli plakaty informujące o występie 
z dykty, które były rozkładane i wbijane. Ten cyrk chyba ze względu na oszczędności 
porozklejał plakaty na terenie całego miasta, głównie w okolicach szkól, przedszkoli, na słupach 
oświetleniowych, energetycznych. Cyrk był na terenie miejskiego targowiska, więc można było 
wymóc na przedsiębiorcy, że ma po sobie posprzątać. Pewnie daleko nie pojechali, wiec 
prosiłbym, aby spróbować zawrócić samochód, który rozwieszał plakaty, żeby to posprzątał. 
Te plakaty szpecą miasta, są porozrywane, zamoknięte. Widziałem dużo tych plakatów na moim 
osiedlu, ale także w innych częściach miasta. Na przyszłość, jeśli przyjeżdża jakaś działalność 
widowiskowa robić występy, to pod warunkiem, że po sobie posprzątają plakaty. 
Zauważyłem na ul. Balonnej, że są podrzucane śmieci, a niedługo mamy święto Wszystkich 
Świętych i dużo osób będzie odwiedzało tamten cmentarz. Śmieci są też podrzucane 
w miejscu, jak się wjeżdża do stacji energetycznej PKP, przy wiadukcie na zakręcie również. 
Trzeba ustalić, czy to są tereny kolejowe, czy pas drogowy, a jeśli nie uda się ustalić właściciela, 
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to po prostu posprzątać, bo to nie są duże koszty. Może to powodować, że kolejne śmieci będą 
podrzucane, to wpływa na zły wizerunek całego miasta. 
Przewodniczący Zarządu Osiedla Mierzwiączka Dariusz Wojdat - mam uwagę, ponieważ 
jest punkt w porządku obrad, w którym RM będzie chciał zasięgnąć opinii mieszkańców 
odnośnie nazwy ronda. Zastanawiam się, czy nie można by było tego połączyć od razu 
z nazwą ulicy nowopowstałej, która będzie piękną aleją i można by było ją uhonorować nazwą 
godnego człowieka. Można by było i tu zasięgnąć opinii mieszkańców, gdyż to chyba będzie 
jedna z najładniejszych nowych ulic w Dęblinie. Można by było to przemyśleć, żeby 
w tej uchwale zostało i to zawarte. Druga sprawa dotyczy węgla, rozmawiałem już o tym 
z Panem Naczelnikiem, ale chciałem się publicznie zapytać, ponieważ węgiel jest szeroko 
rozumiany, a połowa osób palących węglem pali ekogroszkiem i czy w tym będzie ekogroszek. 
Ludzie się dopytują, ponieważ chcą wiedzieć, a cena eko groszku wynosi około 
3 600 zł za tonę. Gdyby to była cena 2 000 zł, to część osób też by z tego chętnie skorzystała 
i prosiłbym, żeby to było wyjaśnione Czy będzie ten asortyment, czyli ekogroszek dostępny, bo 
węglem można palić w zwykłym piecu, a ekogroszek to tylko w piecach z podajnikiem? 
Radna Urszula Czarnecka - chciałam Panu Radnemu odpowiedzieć, bo ja codziennie chodzę 
koło tego ronda przed godziną 22:00 do pracy i ono rzeczywiście jest nie oświetlone, ale z tego 
co rozmawiałam z kierownikiem budowy, to powiedział, że dopóki nie zostanie oddane 
w całości zadanie, to nie będzie to oznakowanie zrobione. Przy przejściu dla pieszych jest 
oznakowanie, bo są wytyczone chodniczki, w miejscu gdzie jest przejście. Natomiast główne 
oznakowanie przejścia będzie, jak będą oddawać zadanie. Jeśli chodzi 
o oświetlenie to koło 15 listopada powinny świecić lampy. Wiem to, ponieważ interesuje mnie to 
również i zajmuję się tą sprawą od początku remontu dróg, gdyż to jest też na ul. 15 Pułku 
Piechoty Wilków i wszelkie wątpliwe sprawy wyjaśniam bezpośrednio z kierownikiem budowy. 
Chciałam też żeby wydłużyli białe osłonki w kierunku ul. Podchorążych, bo uważam, że są 
trochę za krótkie, ale niestety powiedzieli, że w projekcie jest tylko tyle. 
Przewodniczący Rady Miasta - Maciej Krygrowski - chciałem podziękować, ponieważ 
chodnik przy cmentarzy od strony Osiedla Staszica był zapadnięty i został już naprawiony. 
Bardzo dziękuję tym bardziej, że zbliża się Święto Zmarłych. 

Burmistrz odniosła się do zadanych pytań: 
Jeśli chodzi o słup telekomunikacji, to jak najbardziej trzeba go usunąć. Od Pani Radnej 

dziś się o tym dowiedziałam, gdyż nikt do tej pory nie zgłaszał tego problemu. Na pewno 
zorientujemy się czyj to jest słup i kto powinien go usunąć. Wystąpimy o to do właściwego 
adresata. 

Jeśli chodzi o Dworek Sochackiego został wpisany do ewidencji. Jako pierwsza instancja 
wypowiedział się Lubelski Konserwator Zabytków. Rozważamy odwołanie się od tej decyzji, 
gdyż uznajemy, że budynek nosi walory historyczne poprze osobę, która w nim mieszkała, 
jednak z dworkiem ten budynek ma niewiele wspólnego. Budynek jest w bardzo złym stanie 
technicznym i prawdopodobnie będziemy rozważać taką drogę, jak również przekazanie obiektu 
instytucjom na własność w przyszłości, które ewentualnie miałyby możliwości finansowe na 
zrealizowanie tam swoich siedzib. Mam na myśli dwie instytucje - harcerzy i Towarzystwo 
Przyjaciół Dąblina. Staram się ich zabezpieczyć poprzez stworzenie przy Miejskim Domu 
Kultury ich siedziby. Może państwo Sochaccy będą zainteresowani 
z powrotem przejęciem lub Towarzystwo Przyjaciół Dęblina na swoja siedzibę. Stowarzyszenia 
mają większe możliwości pozyskania środków finansowych na cel remontu tego typu obiektów. 
Rozważamy taką możliwość, bo odwołanie jeszcze nie zostało przesłane do Ministra Kultury. 

W kwestii ul. Dworcowej to były rozmowy w tej sprawie. Jak Państwo wiecie od ponad 
dwóch lat staram się aby ul. Dworcowa, która zlokalizowana jest na działce należącej do PKP 
Nieruchomości nareszcie odzyskała jakikolwiek blask i jakikolwiek remont tam został 
wykonany. Moje dwuletnie starania doprowadziły do tego, że dziś miałam rozmowę 
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z projektantem, który będzie wykonywał remont samego budynku dworca i ma również zlecenie 
wykonania projektu remontu - modernizacji ul. Dworcowej. Miejmy nadzieję, że efekty będą 
widoczne. Będziemy ustalać z projektantem zakres prac, które chcielibyśmy, aby zostały 
wykonane. Miejmy nadzieje, że w przyszłym roku projekt i stosowne decyzje wydane przez 
właściwe organy, mówię o decyzjach środowiskowych i decyzjach budowlanych, pozwolą na 
remont ul. Dworcowej. Oczywiście nie jest to nasza działka i nie możemy sami dokonywać 
żadnych remontów i modernizacji, możemy zabiegać jedynie, aby właściciel, czyli PKP 
Nieruchomości takich prac dokonały. Tak, jak już powiedziałam mam nadzieję, że moje 
dwuletnie starania przyniosą efekt. 

Odnośnie pracy przy obwodnicy tak, jak Pani Radna Urszula Czarnecka odpowiedziała 
Panu Radnemu, zadanie ma być wykonane do końca kwietnia przyszłego roku zgodnie 
z kontraktem i umową, wtedy też zostaną zakończone wszystkie prace, również te dotyczące 
oznaczenia pionowego tego terenu. 

Jeśli chodzi o cyrk Pan Radny ma rację, naprawdę zaśmiecają nam te plakaty. To nie 
pierwszy cyrk, który zostawia po sobie plakaty. Ten cyrk wyjątkowo solidnie je przytwierdził 
i to nie tylko do słupów, ale i do drzew. Jednak nikt nie będzie za nimi jeździł i ich szukał, bo to 
jest niemożliwe. Natomiast zajmiemy się oczyszczeniem terenu i polecimy naszym 
pracownikom interwencyjnym zdjęcie tych szpecących plakatów. Następnym razem 
w umowach, w których będziemy użyczać, czy wydzierżawiać teren pod tego typu inwestycji, 
zwrócimy uwagę, aby więcej takiego procederu nie było i aby właściciele cyrku sprzątali po 
sobie zanieczyszczenia, pozostawiane na targowisku i na mieście. 

Odnośnie śmieci podrzucanych na ul. Ballonną, to jeśli są one wzdłuż torów, to jest to 
teren kolei i do nich możemy się zwrócić o posprzątanie. Natomiast nasz teren, na który mamy 
wpływ i realnie możemy tam coś rzeczywiście zrobić, to jest teren miedzy torami. To jest 
kawałek naszej działki, gdzie wcześniej chcieliśmy zrobić plac motocyklowy dla młodzieży. 
Tam były wtedy zgromadzone materiały i za tymi materiałami ludzie gromadzili nieczystości. 
Ten teren został też wskazany dla wykonawców drogi 801, jako teren, na który można zwozić 
zbędną ziemię, czy zbędny materiał i właśnie przy tym materiale zaczęły się gromadzić 
indywidualne odpady komunalne. Wygląda to nieestetycznie i będziemy prosić wykonawcę 
dopóki jeszcze jest na tym terenie, żeby posprzątał ten materiał, który tam zalega, bo jak 
usuniemy ten materiał, to przy okazji, to miejsce nie będzie sugerowało już, że można tam 
składować nieczystości. Chociaż dziwimy się wszyscy i apeluję do Radnych 
i mieszkańców, którzy płacą za odpady i zostawiają je w centrum miasta. To jest niesamowite, 
ale niestety tak jest. Dlatego będziemy prosić wykonawcę o usunięcie ziemi 
i gruzu z tego terenu, żeby nie było to miejsce na przyzwolenie do składowania jakichkolwiek 
nieczystości. 

Jeśli chodzi o wnioski Pana Przewodniczącego Dariusza Wojdata, to dzisiaj nie 
uzupełnimy uchwały o nazwę ulicy, bo będziemy debatować nad uchwałą o konsultacjach nad 
trzema nazwami ronda, które już wpłynęły do nas. Te propozycje nie były od Rady Miasta, tylko 
od mieszkańców. Nie było tam propozycji nazwy ulicy, więc nie będziemy rozszerzać 
o to uchwały, bo nawet nie wiemy, o jaką nazwę ulicy zawnioskują do nas mieszkańcy. Jeśli 
mieszkańcy lub stowarzyszenia zawnioskują do nas o to, to na pewno przeprowadzimy 
konsultacje nad nazwą ulicy. Jeśli nie zawnioskują, to sami nadamy nazwę tej części ulicy. 
Natomiast dzisiaj będziemy procedować wyłącznie nazwę ronda, bo mamy trzy konkretne 
wnioski do tego, aby objąć je konsultacjami. 

Odnośnie węgla i ekogroszku, to Wojewoda przysłał do nas ankietę o wypełnienie 
informacji, jakie mamy zapotrzebowanie na węgiel i ekogroszek, więc rozumiem, że pod nazwą 
węgiel kamienny kryje się również ekogroszek. Wstępne zapotrzebowanie złożyliśmy. 
W ogłoszeniu na BIP, które się ukaże będzie ogłoszenie o tym, kto chce ekogroszek, a kto 
węgiel. Będzie sprzedawany również na preferencyjnych warunkach. Jak już się rozeznamy ile 
ton poszczególnego produktu potrzebujemy, wówczas będziemy mogli zawierać stosowne 
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umowy ze Spółami Skarbu Państwa, które będą się zajmować dystrybucją węgla 
i ekogroszku. Taka przynajmniej jest informacja od Wojewody i tak żeśmy się do tego 
dostosowali. Aczkolwiek projekt ustawy o ekogroszku nic nie mówi. 

Ad. pkt. 6 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w mieście Dęblin w roku 
szkolnym 2021/22. 

Przewodniczący Rady Miasta - Maciej Krygrowski poprosił Panią Naczelnik Wydziału OS 
Agnieszka Chalaściak - Pietruszewska o przedstawienie informacji w skróconej wersji, 
ponieważ szczegółowo było to przedstawione na posiedzeniu wspólnym wszystkich komisji. 

Naczelnik Wydziału OS Agnieszka Chalaściak - Pietruszewska poinformowała, że w dniu 24 
października 2022 r. na komisjach wspólnych przedstawiła szczegółową informację 
0 stanie realizacji zadań oświatowych w mieście Dęblin w roku szkolnym 2021/22 (stanowi 
załącznik do protokołu ) i odniesie się tylko do punktów, które ustawa wymaga, aby przedstawić 
je do 31 października 2022 r. Na sali są obecni Dyrektorzy Placówek Oświatowych, którzy 
odpowiedzą na ewentualne pytania dotyczące zakresu ich placówek. Nieobecna była Pani 
Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 4 i Pani Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 2, która miała 
usprawiedliwioną absencję. Poprosiła, aby pytania merytoryczne dotyczące szkół kierować 
bezpośrednio do obecnych Dyrektorów Placówek, a na pozostałe pytania postara się 
odpowiedzieć. 

Komisja Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej pozytywnie zaopiniowała informację o stanie 
realizacji zadań oświatowych w mieście Dęblin w roku szkolnym 2021/22. 

Dyskusja: 

Radny Waldemar Chochowski - zapoznałem się ze szczegółową informacją przedstawioną 
przez Panią Naczelnik Wydziału OS i mam kilka wniosków, którymi chciałbym się podzielić 
z Państwem Dyrektorami, ponieważ na komisjach nie byli zaproszeni, a tutaj jest okazja. Mnie, 
jako mieszkańca Dęblina i również jako rodzica, cieszy fakt, że ustabilizowała się sytuacja 
z ilością dzieci w szkołach, są nawet delikatne tendencje wzrostowe. Nie ma takiej sytuacji, jak 
w poprzednich latach, że z roku na rok coraz więcej dzieci nam ubywało ze szkół, 
z poszczególnych roczników. W przedszkolach jest podobna sytuacja, jest delikatny spadek, ale 
nie jest jakoś bardzo widoczny, co mnie bardzo cieszy. Druga sprawa jest trochę niepokojąca, 
jak Państwo pamiętają, bardzo protestowałem przeciwko łączeniu klas 
w większe oddziały. Podawałam różne przyczyny, między innymi, to że będzie bardzo 
utrudniony kontakt nauczyciela z pojedynczymi uczniami. No i muszę z przykrością stwierdzić, 
że dochodzi do sytuacji, w których nauczyciele nie są teraz w stanie przepytać na lekcji 
wszystkich dzieci z materiału w licznych, ponad 30 osobowych klasach i w związku 
z czym są zmuszeni do przeprowadzania w dużej ilości kartkówek i sprawdzianów. Dzieci są 
przeciążone, bo maja po kilka kartkówek i sprawdzianów dziennie. Sprawdziany są określone 
w regulaminie szkoły ile może być, ale kartkówki nie. No, ale nauczyciel nie ma innego sposobu 
wyegzekwowania wiedzy i czyni to w ten sposób, żeby sprawdzić wiedzę. Dzieci są obciążone 
1 nie są w stanie zapanować nad całym materiałem w takim tempie, bo każdy nauczyciel 
odpowiada za swoją działkę, a nie patrzy, jak to wygląda w przypadku całej klasy, czy materiału, 
który dzieci mają opanować. Taką sytuację zauważają rodzice w całej Polsce, nie tylko 
w Dęblinie. Przez to, że łączono klasy ze względów na oszczędności, bo to padło jako główny 
argument i to powoduje, że do takich sytuacji dochodzi. Prosiłbym, żeby uczulić i w miarę 
możliwości wprowadzić jakiś limit tych kartkówek, żeby w jakiś inny sposób ten materiał 
egzekwować. Szkoda tych dzieci, jak patrzę ile moja córka ma czasu dla siebie, to niewiele 
zostaje, tylko cały czas jest przygotowanie się do lekcji. To się dzieje nie tylko 
w klasach ósmych, ale też w innych klasach. Prosiłbym Państwa Dyrektorów, aby zwrócili 
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uwagę na to, żeby nie było później problemów z ocenami. Dzieci też szybko się załamują, tracą 
zapał, gdy na przykład z jednego, z drugiego przedmiotu im nie wychodzi. 
To ich nie mobilizuje, tylko podcina im jeszcze skrzydła i wtedy mają duże problemy 
z uczeniem się, bo jak widzą, że kolejne oceny nie są takie, jak one oczekiwały. Później nie ma 
możliwości poprawienia tego ustnie, bo nauczyciele nie mają czasu ich pytać. Chciałbym też 
pochwalić się, jako rodzic dziecka ze Szkoły Podstawowej Nr 5, bo jak Państwo Radni zapoznali 
się z informacją, ale też Dyrektorzy mieli tą informację, to na stronie 46 jest tabelka „ Udział 
uczniów w konkursach, olimpiadach i zawodach o zasięgu pozaszkolnym " na podstawie, której 
Szkoła Podstawowa Nr 5 wyróżnia się na plus na tle innych szkół. Chciałbym pochwalić Panią 
Dyrektor, bo nieraz dziesięciokrotnie, a nawet więcej przebija inne szkoły. To, że dzieci biorą 
udział w olimpiadach, konkursach artystycznych, przedmiotowych oraz sportowych, to jest duża 
zasługa nauczycieli przede wszystkim, którym się chce poświęcić dodatkowo czas i przygotować 
dzieci to tych konkursów. To się wyróżnia, bo trzeba zrobić coś ponad program i te dzieci się 
spełniają, są zadowolone i szczęśliwe, kiedy uda im się być laureatem szkolnym, powiatowym, 
a nawet wojewódzkim. Naprawdę jest to duża satysfakcja dla dzieci i dla rodziców. Za to 
chciałbym szczególnie podziękować. Podsumowując, uważam, że nie jest źle z tą naszą oświatą. 
W miarę możliwości, jakie ma miasto takie jak nasze, na prowadzenie tylu Placówek 
Oświatowych patrząc po wynikach nauczania, to są średnie, nieraz na plus, nieraz trochę poniżej. 
Nie są takie, jak Pani Burmistrz powiedziała na debacie w Szkole Podstawowej Nr 2, że są 
niskie i trzeba to poprawiać. Są średnie, ale można to poprawić. Co można, to należy to 
poprawić. Wiadomo, że trzeba się poświęcać, ale nie kosztem dzieci. Trzeba rozwijać różne 
zainteresowania dzieci, nie ma możliwości tego indywidualnego podejścia do dzieci, ale może 
przez te konkursy artystyczne, dzieci się odnajdą i będą chciały działać w tych dziedzinach, 
które dają im satysfakcję. Na koniec chciałbym życzyć wszystkiego dobrego Państwu, aby 
w tych trudnych i ciężkich czasach, które były, są i nie rysuje się nic na plus przed nami, żeby 
jak najmniej problemów dotykało dyrektorów, nauczycieli, szkoły. Aby zakończyły się protesty, 
a oczekiwania nauczycieli w całej Polsce, chociaż w części udało się spełnić, żeby byli 
zadowoleni. Wiadomo, że nie uda się wszystkich wymagań osiągnąć, ale niech państwo polskie 
zacznie ich traktować poważnie, bo bardzo łatwo jest doprowadzić do sytuacji, gdzie 
nauczycielom się nie chce, bo nie widzą, że ktoś to docenia. Dziękuję bardzo. 
Radna Urszula Czarnecka - chylę czoła przed wszystkim Państwem, bo ten czas jest nie 
najlepszy dla nauki i oświaty. Wiem, że państwo macie dużo kłopotów i każdy dzień przynosi 
coś nowego. W szczególności chylę czoła dla Pana Dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego 
Nr 3. Bardzo się cieszę, że przedszkole zostało zaakceptowane w tamtejszym środowisku. 
Patrząc na stronę internetową przedszkola, to widać, że wiele się tam dzieje. Szkoła wiem, że 
funkcjonuje tak, jak do tej pory i dzieci są angażowane w uroczystości. 
W szkole zawsze coś się działo. Odkąd przedszkole zostało przeniesione, to przyglądam się jemu 
i nawet przeniesienie z ul. Michalinowskiej i 15 Pułku Piechoty Wilków nie poszło na marne. 
Dzieci czują się dobrze, maja wspaniałe zajęcia, rodzice są zadowoleni, mimo kłopotu 
z dojazdem. Mam nadzieje, że dzięki przychylności Pani Burmistrz i dalszego zaangażowania 
Pana Dyrektora jakoś uda się dograć tą sprawę w ciągu najbliższych lat. Wszystkim jeszcze raz 
gratuluję. Mam nadzieję, że ten „ogólniak" dostanie jakieś 
intratne miejsce, że zostanie dostrzeżony przez Gazetę Lubelską. 
Dyrektor ZSO Joanna Pardo - chciałam powiedzieć, że nasza szkoła i nauczyciele 
otrzymali nominację do nagrody Szkoła Roku w akcji Nauczyciel i Szkoła 
na Medal. Patronat nad edycją lubelską objął „Kurier Lubelski". 
Radna Urszula Czarnecka - wszystkich mieszkańców proszę o wsparcie naszych szkół 
„Talenciakami", dobrym słowem, zaangażowaniem takim, jak do tej pory i mam nadzieję, że 
wtedy wspólnie podołamy tym wszystkim trudnościom, bo uważam, że tak należy robić. 
Dziękuję. 
Dyrektor ZSP Nr 3 Krzysztof Gogacz - chciałbym się odnieść do kwestii, na którą szczególną 
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uwagę zwrócił Pan Radny, dotyczącą obciążania dzieci. Efektywność procesu nauczania 
zależy od wielu czynników, w tym miedzy innymi od możliwości egzekwowania wiedzy 
od ucznia. Jeżeli nie będziemy tego robić, mam na myśli właściwego oceniania ucznia, 
pod kątem prac domowych, aktywności ucznia, kartkówek, sprawdzianów, to te wyniki, które 
przedstawiła Pani Naczelnik Wydziału OS byłyby jeszcze niższe, mówię 
0 egzaminach ósmoklasisty. My nie możemy Panie Radny obniżać poprzeczki, bo perspektywy 
pracy w szkole są takie, że im mniej oczekujemy od ucznia, tym on jest mniej aktywny. Dla nas 
na pierwszym miejscu jest dobro ucznia. Żeby pobudzić ucznia oczywiście musimy stosować 
różne aktywizujące metody pracy z nim. Przepraszam, ale nie zgodzę się ze stwierdzeniem, 
że nasi uczniowie są bardzo mocno obciążeni. Oni realizują podstawę programową 
w taki sposób, aby umożliwiło im to w perspektywie czasu przystąpienie 
1 zdanie tego egzaminu na właściwym poziomie. Wszystkim nam chyba powinno na tym 
zależeć. Jeszcze jedną rzecz chciałem poruszyć, mianowicie dostrzegamy to, bo jako Dyrektor 
szkoły robię analizę porównawczą wyników egzaminów zewnętrznych ósmoklasisty i odbyła się 
Debata Społeczna Miasta Dęblin na temat poprawy jakości pracy naszych placówek 
oświatowych i na poziomie naszej szkoły realizujemy programy naprawcze, aby 
w tych przedmiotach, gdzie uczniowie odstają poprawić wyniki nauczania. Takie programy 
zostały opracowane i w tej chwili je wdrażamy. Oczywiście Kuratorium Oświaty z Radą 
Nadzoru Pedagogicznego również przygląda się pracy naszych placówek. Ostatnio wysyłaliśmy 
informację, co zrobiliśmy jako szkoła, aby zmienić i poprawić aktualną sytuację. Dziękuję. 

Radny Waldemar Chochowski - Panie Dyrektorze otworzyłem terminarz na Librusie mojej 
córki i na przykład na dzień jutrzejszy ma: lekcja trzecia sprawdzian, lekcja czwarta kartkówka, 
lekcja piąta sprawdzian, lekcja szósta sprawdzian. Ja rozumiem, że trzeba egzekwować wiedzę, 
tylko jak dziecko może być w stanie tyle wiedzy, w tak krótkim czasie się nauczyć, żeby dostać 
czwórkę, czy piątkę, bo takich ocen oczekuje. A nie na takiej zasadzie, że dzieci są zarzucone 
materiałem i dostają dwójki, trójki, bo nie są w stanie przyswoić tyle wiedzy. My dorośli tego 
nie zauważamy. Dla nas jest to sytuacja normalna, bo cały czas żyjemy w stresie, ale czego 
mamy nasze dzieci od najmłodszych lat stresować, żeby miało trzy sprawdziany plus kartkówkę 
jednego dnia, bo to jest naprawdę za dużo. Jeśli Pan uważa, że nie, to możemy dyskutować, boja 
uważam, że to jest za dużo. Chodzi mi o to, żeby ktoś, kto układa terminarz na cały tydzień, 
zwracał uwagę na ilość tych sprawdzianów i kartkówek. Doprowadzi to do sytuacji, że ilość 
stresu otaczająca dzieci spowoduję, że będą zmuszone korzystać z Poradni Psychologicznej, 
bo sobie nie będą radziły. Oczywiście mogą korzystać z tej placówki, bo po to ona jest, ale 
w innym aspekcie, nie doprowadzajmy do sytuacji, żeby to ilość stresu wynikająca z nauki była 
tym powodem. Doprowadza to do sytuacji konfliktowych. Dzieci są ambitne i ja widzę 
po swoich dzieciach, że porażki je zniechęcają, a to nie o to chodzi. Dziękuję. 
Radna Urszula Czarnecka - podpowiem Radnemu taką rzecz, na przykładzie moich dzieci. 
Gdy mój młodszy syn miał swój pierwszy egzamin gimnazjalny, to zadzwoniłam do Kuratorium 
Oświaty i spytałam, dlaczego dzieci nie mogą korzystać, np. z kalkulatora, tak jak maturzyści 
wówczas korzystali. Pan Kurator, który w tej chwili jest Wojewodą Lubelskim powiedział mi, 
że dzieci trzeba uczyć walki ze stresem i radzenia sobie z problemami. Tak mi powiedział mając 
dziecko, które ma dysleksję, dysgrafię, dysortografię. Natomiast to, że jest kilka sprawdzianów, 
to jest taka forma sprawdzenia wiedzy dzieci zamiast odpytywania poszczególnych 
uczniów na lekcji. Sprawdziany mają po dwa, trzy pytania. Nauczyciele, 
z którymi rozmawiałam twierdzą, że czas realizacji programu jest taki, że na jeden temat mają 
np. godzinę lub dwie i w ten sposób chcą sprawdzić ile dzieci zapamiętają z lekcji. 
Już nie mówię o omawianiu lektur, bo w tej chwili to są streszczenia czytane. Podziwiam 
dzieci i nauczycieli, że tyle mają werwy w sobie, że te egzaminy są zdawane tak, a nie inaczej. 
Myślałam, że po pandemii statystyka zdawalności egzaminów pogorszy się i dzieci nie 
będą mogły się odnaleźć po zdalnym nauczaniu, gdy nie chodziły do szkoły. Ja nikomu nie 
życzę zdalnego nauczania, jak byłam teraz na studiach, jako starsza osoba miałam do 
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czynienia z ludźmi, którzy skończyli „ogólniak", byli tuż po maturze i oni mieli 
łatwość przyswajania nowego materiału, byli na „luzie". Natomiast dzieci są tylko dziećmi. 
Rodzice często zabiegani nie mają czasu im pomóc, a nauczyciele niestety są zobligowani 
do wypełniania „papirologii", bo ja to tak nazywam, więc „koło się zamyka". Do tego 
potrzeba jeszcze kuratorium, żeby pomogło, bo od tego się zaczyna. Zalecenia kuratoryjne, które 
przychodzą do szkół, to nie są takie, że jednego dnia na miesiąc przychodzą i wdraża 
się zmiany, tylko codziennie coś nowego dochodzi. Mówię to z perspektywy tego, że mam dwie 
siostry nauczycielki i rozmawiamy o tym. Tak wygląda szkolnictwo. Przyglądam się z boku, 
ponieważ moich dzieci to już nie dotyczy, ale mam wnuków w szkołach i obawiam się, że dzieci 
będą przemęczone, bo podstawy programowe są przeładowane, a nauczyciel nie może nic z tym 
zrobić. Chciałam jeszcze zapytać, bo teraz jest moda na nauczanie domowe, i czy u nas 
w Dęblinie, czy w powiecie istnieje coś takiego i czy rodzice o tym wiedzą? 
Naczelnik Wydziału OS Agnieszka Chalaściak - Pietruszewska - z tego co 
wiem w Dęblinie nie ma takiej formy nauczania. 

Przewodniczący Rady Miasta - Maciej Krygrowski - Szanowni Państwo wiem, że temat 
oświaty jest ważny, ale omawiamy informację o stanie realizacji zadań za poprzedni rok 
szkolny i proszę dyskutować na ten temat i zadawać pytania dotyczące sprawozdania. Jeśli są 
pytania do dyrektorów lub chcą Państwo bardziej szczegółowo omówić temat oświaty, 
to można zorganizować odrębne spotkanie. Ja mam pytanie odnośnie tabelki 
nr 54 „Udział subwencji oświatowej". Wiadomo, że u nas w połowie pokrywa te koszty 
funkcjonowania szkół, ale jak to się kształtowało w poprzednim roku, jak wyglądało 
w poprzednich latach, czy mamy tendencję spadkową, jak wygląda finansowo 
udział subwencji oświatowej w kosztach funkcjonowania szkół? 
Naczelnik Wydziału OS Agnieszka Chalaściak - Pietruszewska - w roku szkolnym 
2021/2022 udział procentowy subwencji oświatowej w ogólnych kosztach wyniósł średnio na 
wszystkie placówki 51,99% , w roku szkolnym 2020/2021 było to 50,91%, tu jest w zasadzie 
o 1% różnicy, a w roku szkolnym 2019/2020 ten udział subwencji był 60,8 %. Ale pragnę 
zauważyć, że wówczas mieliśmy więcej uczniów, bo były jeszcze na wygaszeniu klasy 
gimnazjalne, więc ta subwencja była wyższa. Natomiast teraz nastąpił spadek po wygaszeniu 
gimnazjum i automatycznie pieniądz, który „idzie za uczniem" jest nieco niższy. Także na dzień 
dzisiejszy jest 51,99%, czyli o 1% wzrost w stosunku do roku ubiegłego. 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - chciałam się odnieść do dwóch kwestii. Pierwsza to 
kwestia tych wyników, nie może mi Pan Radny zarzucać, że wprowadzam kogokolwiek 
w błąd, na debacie mówiłam o spadku wyników i to jest widoczne w tabeli 35 i 36, jeśli chodzi 
0 wyniki maturalne w stosunku do ubiegłego roku. Ale to jest spadek wyników trochę po 
pandemiczny i tego trudnego okresu, z którym przyszło nam się zmierzyć. Głównie z tym bardzo 
trudnym okresem przyszło się zmierzyć Dyrektorom Placówek i nam, jako Organowi 
Prowadzącemu. Wyniki może rzeczywiście spadły, ale rozumiemy z jakich powodów. Były 
1 są spore problemy z młodzieżą, również związane z emocjami, z brakiem rówieśników, 
z pewnego rodzaju samotnością i to wszystko przełożyło się na ich wyniki i wysokość tych 
ocen. Mam nadzieję, że w tym roku nie będą czekać nas tak duże wyzwania, że wrócimy do 
normalności, że przy Dyrektorach, którzy są zaangażowani w naukę i rozwój placówek, 
osiągniemy z powrotem dobre wyniki w przyszłym roku. Mam taką nadzieję, że te wyniki 
utrzymamy. Natomiast proszę Państwa czas łatwy też nie jest i wiecie Państwo, że „folgowanie" 
uczniowi, też nie daje dobrych rezultatów, a znowu bardzo „podkręcanie śruby" też może 
przynieść efekt odwrotny. Także przed Państwem i Państwa nauczycielami duże wyzwanie, aby 
dziś dotrzeć do tego trudnego ucznia, dotkniętego problemem emocjonalnym po tym trudnym 
okresie. Za wszelki wysiłek podjęty w tym trudnym okresie wspólnego zarządzania Placówkami 
Oświatowymi serdecznie Państwu dziękuję. Mam nadzieję, że przy dobrej woli kadry 
zarządzającej i nauczającej, pokonamy wszystkie trudności. Dziękuję Państwu bardzo. 
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Przewodniczący Rady Miasta - Maciej Krygrowski - stwierdził, że Rada Miasta zapoznała się 
z informacją o stanie realizacji zadań oświatowych w mieście Dęblin w roku szkolnym 2021/22. 
Przewodniczący poprosił również o przekazanie zarządom osiedli informacji odnośnie węgla, 
aby mogli przekazać do wiadomości mieszkańcom i rozwiesili na tablicach informacyjnych, 
z uwagi na krótki termin obowiązywania. 

Przewodniczący Rady Miasta - Maciej Krygrowski ogłosił 15 minut przerwy. 

Ad. pkt 7 Rozpatrzenie projektów uchwal w sprawach: 

Ad. nkt. 7a w sprawie wnrowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2022 
rok: 

Skarbnik Miasta Agnieszka Majewska Grobel - szczegółowo przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2022 rok (stanowi 
załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 
głosowanie wprowadzenia zmian w uchwale budżetowej Miasta Dęblin na 2022 rok 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 października 2022 r. czas 14:13:56 -14:14:28 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar ZA 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 
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6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXVI/383/2022 w sprawie wprowadzenia zmian w uchwale 
budżetowej Miasta Dęblin na 2022 rok (stanowi załącznik do protokołu). 

Ad. pkt 7 b wprowadzenia opłaty targowej i określenia zasad ustalania i poboru oraz 
terminów płatności, wysokości stawek onłaty i zarządzenia iei nohoru w drodze inkasa: 

Skarbnik Miasta Agnieszka Majewska Grobel - szczegółowo przedstawiła projekt uchwały 
w sprawie wprowadzenia opłaty targowej i określenia zasad ustalania i poboru oraz terminów 
płatności, wysokości stawek opłaty i zarządzenia jej poboru w drodze inkasa wraz 
z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Przestrzennej i Budżetu oraz Komisja Gospodarki Komunalnej, Samorządu 
i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Dyskusja: 

Radny Jarosław Wojtyś - raz w tygodniu w środę na naszym targu robię sobie zakupy 
i zostałem zaproszony przez kilku handlujących na rozmowę o godzinie 04:40 rano. Ci ludzie 
rozpakowują się w całkowitych ciemnościach, nie działa żadne światło, nawet to ziemne, 
chodnikowe nie jest zapalone. Handlarze używają oświetlenia z telefonów komórkowych lub 
jeden drugiemu oświetla, żeby się rozpakować. Bardzo bym prosił, żeby Pani Burmistrz 
zwróciła na to uwagę. W zasadzie ci ludzie nie maja pretensji, że opłaty będą wyższe, liczą się 
z tym, bo wiedzą, że wszystko drożeje. Mają tylko pretensje o to, żeby zapewnić im 
jakiekolwiek warunki do tego. 
Radny Waldemar Chochowski - Wysoka Rado ja też byłem dziś na targowisku i rozmawiałem 
z handlującymi. Informacji o tym, że się podnosi stawki oni nie mieli i o wprowadzonej uchwale 
też nie wiedzieli, bo poza radnymi i Panią Burmistrz, nie mieli jak do niej dotrzeć, bo nie była 
nigdzie udostępniona, ani na BIP, ani na stronie miasta. W uzasadnieniu brakuje mi jednej 
rzeczy, bo tak naprawdę nie jest wspomniane, że jest podwyżka tej opłaty, tylko jest tak 
skonstruowane i opisane uzasadnienie, że nie wiadomo, jakie były dotychczasowe stawki, tylko 
jest odniesienie do starej uchwały. Nic nie wspomniano, że to będą drastyczne podwyżki ponad 
100 %, żeby można było uzmysłowić sobie skalę tych podwyżek. Jest napisane, że wzrosły 
koszty, to trzeba podnieść opłaty. Nie wiem, czy te koszty wzrosły o 100%, czy więcej procent 
przez te ostatnie 7 lat, bo wydaje mi się, że aż tyle, to chyba nie. Nie ma tu podanych i dodanych 
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żadnych przeliczeń procentowych o ile wzrosły koszt wywozu odpadów, koszty oświetlenia, 
podłączenia wszystkich mediów, z których korzystają na targowisku i mieszkańcy. W uchwale 
z 2016 roku to te stawki przedstawią się tak, że było 6 zł teraz jest 12 zł za stanowisko o długości 
do 1,5 metra; 1,5 -3 metrów było 12 zł, a jest 25 zł; powyżej 3- 5 metrów z 25 zł na 40 zł; za 
stanowisko powyżej 5 metrów za każdy kolejny metr było 12 zł jest 30 zł; z ręki, z koszyka 
z 2 zł na 5 zł, czyli ponad 100%; z wózka i ze skrzynki z 6 zł na 10 z; meble z 40 zł na 80 zł; 
a stanowisko wydzielone do sprzedaży z pojazdu mechanicznego, gdzie na ul. Niepodległości 
handlarze byli oburzeni, jak Komisja Rewizyjna w styczniu chodziła z 30 zł na 50 zł. To jest 
dosyć dużo i trzeba na to zarobić, a oprócz tego rosną jeszcze inne koszty. Na pewno to 
wszystko wpływa na to, że na targowisku podrożało, ałe to nie działa na takiej zasadzie, że 
z podwyżki cen towarów handlujący mają czysty zysk i wszystko dla siebie, bo jemu też 
wzrosły koszty na pracownika, na paliwo, na nawozy do produkcji środków rolnych. My teraz 
dokładamy się do tego, żeby ta cena towarów jeszcze bardziej wzrosła, bo nie podnosimy o skalę 
inflacji raz do roku, czy co jakiś czas, tylko bierzemy „z górnej półki". Dla mnie jest to 
ratowanie budżetu miasta, którego zadłużenie spowodowane inwestycjami osiągnęło taki 
poziom, że musimy się ratować. To jest pierwszy krok to tego, że osoby pracujące na targu będą 
ponosiły koszty naszych inwestycji. Nie wiem, czy niezadowolenie społeczne mieszkańców, nie 
odbije się na nas radnych i będą mieli do nas pretensje, gdy zobaczą, że ceny rosną na 
targowisku, bo takie mamy opłaty i że to my je ustalamy. Podwyżki są drastyczne i ja nie będę 
głosował za przyjęciem tej uchwały. Uważam, że świadomie nie są dołączone te wyliczenia, 
żebym ja mógł podjąć taką decyzję, bo uważam że sprzedający będą ponosić koszty naszych 
inwestycji. 
Burmistrz Miasta Beata Siedlecka - poruszane kwestie były już przedyskutowane na 
komisjach i nie będziemy to tego wracać. Podobne ceny obowiązują od 2019 roku na dużym 
targowisku miejskim w Rykach i nikogo to nie dziwi. Każdy wie, że ten wzrost przez 7 lat, to 
jest nie tylko 100%, ale ponad 100% kosztów. Nasze koszty wzrastają na paliwie, rękawicach, 
środkach czystości mniej więcej o 20%, na wodzie więcej niż 20%, energia elektryczna pięć razy 
więcej niż do tej pory i to jest wzrost głównie w tym roku i poprzednim, skrzynki zasilające; 
śmieci, to już w ogóle ogromne ilości są produkowane przez naszych sprzedających, które my 
musimy pokrywać. No i od stycznia wzrastają dwukrotnie minimalne stawki płac - 1 stycznia 
i 1 lipca. Rzeczywiście proszę Pana, jest to prawda, jest to ratowanie budżetu, jest to szukanie 

dochodów po stronie dochodów bieżących. Wydatki nam rosną, a dochody bieżące nam 
zabierają. W związku z tym musimy, jako odpowiedzialni Radni i Burmistrz przygotowujący 
w przyszłości projekt budżetu również o tym myśleć. Nie jest to jakiś zaskakujący wzrost, takie 
opłaty ponoszą i w Puławach i w Rykach. U nas też powinny takie opłaty być wprowadzone, 
żeby wyrównać koszty poniesione na prowadzenie obu tych targowisk. Uświadomię Państwu 
jeszcze, jaka jest według przepisów stawka opłaty targowej dzienna, mianowicie taki handlujący 
może zostawić 953,38 zł za jeden dzień handlowania, gdybyśmy chcieli wprowadzić górne 
stawki dziennej opłaty za handlowanie na targowisku. My bardzo skromnie podnosimy te opłaty 
i zważywszy na te wszystkie argumenty, które przedstawiłam bardzo proszę o przegłosowanie 
projektu uchwały. Dziękuję. 

W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 
głosowanie wprowadzenia opłaty targowej i określenia zasad ustalania i poboru oraz terminów płatności, 

wysokości stawek opłaty i zarządzenia jej poboru w drodze inkasa 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 
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data 26 października 2022 r. czas 14:27:00 - 14:27:30 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 -

PRZECIW 1 7.14 % oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię głos 

i Chochowski Waldemar PRZECIW 

2 Cyd ej ko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXVI/384/2022 w sprawie wprowadzenia opłaty targowej 
i określenia zasad ustalania i poboru oraz terminów płatności, wysokości stawek opłaty 
i zarządzenia jej poboru w drodze inkasa (stanowi załącznik do protokołu). 

Ad. pkt 7 c pozbawienia statusu pomnika przyrody: 

Naczelnik Wydziału GKP Marcina Daniel - przedstawił projekt uchwały w sprawie 
pozbawienia statusu pomnika przyrody wraz z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 
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Komisja Gospodarki Komunalnej, Samorządu i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały, 
głosowanie pozbawienia statusu pomnika przyrody 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 października 2022 r. 

typ głosowanie jawne imienne 

Podsumowanie 

status ilość procent 

ZA 14 100 % 

PRZECIW 0 0 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% 

Wyniki imienne 

lp nazwisko imię 

1 Chochowski Waldemar 

2 Cydejko Maria 

3 Czarnecka Urszula 

4 Grobel Mieczysław 

5 Grzęda Ewa 

6 Jakubik Maciej 

7 Krygrowski Maciej 

8 Kurowski Andrzej 

9 Marzysz Artur 

10 Papis Edyta 

11 Pasek Robert 

12 Przerwa Ewa 

13 Świetliński Leopold 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja 

15 Wojtyś Jarosław 

większość 

status 

pula głosów 

oddanych głosów 

nieoddanych głosów 

14:33:58 - 14:34:15 

zwykła 

ilość 

15 

14 

1 

głos 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

nieobecna 

ZA 

procent 

93.33 % 

6.67 % 
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Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXVI/385/2022 w sprawie pozbawienia statusu pomnika 
przyrody (stanowi załącznik do protokołu). 

Ad. okt. 7 d przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miasta Dehlin. dotyczących 
wyboru nazwy dla nowopowstałego ronda na terenie osiedla Wiślana - Żwica: 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej, Samorządu i Porządku Publicznego 
Artur Marzysz - przedstawił projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji 
z mieszkańcami miasta Dęblin, dotyczących wyboru nazwy dla nowopowstałego ronda na 
terenie osiedla Wiślana - Żwica wraz z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 

Komisja Gospodarki Komunalnej, Samorządu i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 

Dyskusja: 

Radny Waldemar Chochowski - wydaje mi się, że po to mieszkańcy nas wybrali - Radę 
Miasta i zgodnie z ustawą my mamy kompetencje do nadawania nazw ulicom i placom, tam nie 
wymienia się ronda, nie wiem może nie powinno się nadawać rondom żadnej nazwy, bo jest to 
przekroczenie kompetencji według mnie. Skoro już nadajemy, to powinniśmy tak, jak 
w przypadku ronda Saperów sami, jako Rada Miasta nadać nazwę, a nie zrzucać 
odpowiedzialność na mieszkańców. Te konsultacje też będą polegały na tym, że będzie można 
łatwo manipulować tymi wynikami. Grupa zainteresowana będzie mogła wpływać na wynik 
tych konsultacji. Łatwiej by było, żeby to Rada Miasta na podstawie 15 swoich przedstawicieli 
wyrobiła zdanie na ten temat i demokratycznie zagłosowała i wybrała odpowiednią nazwę 
zaproponowaną przez grupy społeczne. Dziękuję. 
Radny Artur Marzysz - ja wręcz przeciwnie odniosę się do tego tematu, niż Pan Radny. Jeśli 
nie byłoby żadnej propozycji od mieszkańców odnośnie nazwy ronda, to moglibyśmy podjąć 
sami taką decyzję. Jeśli jednak są różne głosy mieszkańców, różnych grup 
i stowarzyszeń, które chciałyby nadać nazwę, którą proponują, to należy to uszanować i takie 
konsultacje powinny się odbyć. 
Radna Urszula Czarnecka - bardzo się cieszę, że zdjęto klauzulę odnośnie odpowiedzialności 
karnej zamieszczonej w ankiecie do konsultacji, ponieważ dzięki temu, mieszkańcy, którzy są 
dębliniakami, a mieszkają i studiują poza Dęblinem będą mogli oddać głos na dowolnie przez 
siebie wybraną nazwę i dzięki temu będą mogli się wypowiedzieć 
w tej kwestii. Obserwuję, że zwłaszcza młodzi ludzie, którzy mieszkają 
w Dęblinie, bardzo interesują się tym, co się dziej w ich rodzinnym mieście. Wiem, że jest 
klauzula, ale jak ktoś jest zameldowany w Dęblinie, a mieszka czasowo poza nim, to też może 
z tego skorzystać. Jeśli ankieta jest w Urzędzie Miasta, to nikt nie będzie w to ingerował, jako 
osoba trzecia i manipulował, tak jak mówił Pan Radny. 
Radny Waldemar Chochowski - jak Państwo pamiętacie, przy sprawie nadawania imienia 
rondu Saperów mówiłem, że nawet nie wysłano tych propozycji do zarządów osiedlowych, 
w tym do zarządu osiedlowego Staszica. W związku z czym sam Pan Radny uważał wtedy, że 
w ogóle nie ma potrzeby przeprowadzania konsultacji, bo my mamy takie kompetencje. 
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Pamiętam wypowiedzi Pana Radnego, stwierdził Pan, że Rada Miasta ma te kompetencje. 
To albo robimy w ten sposób, że dajemy mieszkańcom pełne prawo wyboru nazwy każdej ulicy, 
placu, czy ronda, ale mieszkańcom osiedla, bo to oni powinni mieć znaczący wpływ na to, bo 
dotyczy to ich terenu, albo my to powinniśmy wykonywać. A według mnie to Rada Miasta, bo 
po, to jest wybrana, żeby takie decyzje podejmować. Wtedy konsultacje powinny być robione 
tak, jak do tej pory zwyczajowo, jak przy rondzie Saperów było przyjęte, że wysyłano 
propozycje uchwał do zarządów osiedlowych danego terenu i było opiniowane, czy się nazwa 
podoba, czy nie. To było rozsądne i powinniśmy dążyć do tego, żeby to było tak robione. 
W tym momencie wprowadzamy niepotrzebne animozje, różne przepychanki, a na końcu to i tak 
my poniesiemy odpowiedzialność, bo to my, jako Rada Miasta będziemy głosować nad uchwałą. 
Nikt nie będzie pamiętał, czy to wina tych mieszkańców, czy tamtych, bo to Rada Miasta podjęła 
uchwałę o nazwie. Dziękuję. 
Radny Artur Marzysz - nie zgodzę się z Panem i dalej podtrzymuję, to co powiedziałem. 
W tamtym przypadku nie było żadnej innej propozycji nadania nazwy dla tego ronda, dlatego tak 
mi się wydaje Rada Miasta podjęła sama taką decyzję i dlatego tak twierdziłem. Teraz są dwie, 
trzy propozycje nazwy i trzeba uszanować zdanie mieszkańców. Gdybyśmy teraz sami podjęli 
taką decyzję, to byłoby nie w porządku. Dziękuję. 
Radny Waldemar Chochowski - wtedy była jedna propozycja nazwy, bo nikt nie wiedział, że 
będziemy nadawali nazwy rondom, które dopiero były w budowie. Dlatego nikt nie wiedział, że 
jest po prostu jakakolwiek inicjatywa złożona i jak się komisja zajmowała już propozycją 
pierwszą, to nikt nie wiedział, oprócz nas Radnych, że będziemy nadawać nazwy rondom, które 
są nieukończone. Dziękuję. 
Radny Artur Marzysz - myślę Panie Radny, że kto chce, to wie różne rzeczy i wie to wtedy, 
kiedy mu jest to potrzebne akurat. Nie możemy teraz powiedzieć, że nikt nie wiedział o tym, że 
będzie nadawana jakaś nazwa dla ronda. Możemy teraz sobie tylko dyskutować na ten temat. 
Dziękuję. 
Przewodniczący Rady Miasta - Maciej Krygrowski - podsumowując dyskusję proszę 
Państwa, mamy demokrację, każdy może się wypowiedzieć. Jeżeli ktoś jest za tym, żeby 
przeprowadzić konsultacje zagłosuje „za", jeżeli ktoś nie chce wysłuchać opinii mieszkańców, 
jest przeciwny tym konsultacjom, zagłosuje „przeciw" i myślę, że tu nie ma już o czym 
dyskutować. 

W związku z wyczerpaniem głosów w dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 
głosowanie przeprowadzenia konsultacji z mieszkańcami miasta Dęblin, dotyczących wyboru nazwy dla 

nowopowstałego ronda na terenie osiedla Wiślana - Żwica 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 października 2022 r. czas 14:45:25 -14:45:59 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 
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status 

ZA 

PRZECIW 

WSTRZYMAŁO SIĘ 

Wyniki imienne 

lp nazwisko 

1 Chochowski 

2 Cyd ej ko 

3 Czarnecka 

4 Grobel 

5 Grzęda 

6 Jakubik 

7 Krygrowski 

8 Kurowski 

9 Marzysz 

10 Papis 

11 Pasek 

12 Przerwa 

13 Świetliński 

14 Wojewoda - Sieklicka 

15 Wojtyś 

ilość 

13 

1 

0 

procent 

92.86 % 

7.14% 

0 %  

imię 

Waldemar 

Maria 

Urszula 

Mieczysław 

Ewa 

Maciej 

Maciej 

Andrzej 

Artur 

Edyta 

Robert 

Ewa 

Leopold 

Patrycja 

Jarosław 

status 

pula głosów 

oddanych głosów 

nieoddanych głosów 

ilość 

15 

14 

1 

głos 

PRZECIW 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

ZA 

nieobecna 

ZA 

procent 

93.33 % 

6.67 % 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXVI/386/2022 w sprawie przeprowadzenia konsultacji 
z mieszkańcami miasta Dęblin, dotyczących wyboru nazwy dla nowopowstałego ronda na 
terenie osiedla Wiślana - Żwica (stanowi załącznik do protokołu). 

Ad. pkt. 7 e wyrażenia zgody na zawarcie nrzez Miasto Dęblin porozumienia 
międzygminnego w celu przygotowania i realizacji Strategii Rozwoiu Ponadlokalnego dla 
Partnerstwa Powiatu Ryckiego na lata 2023-2030: 

Naczelnik Wydziału RMI Henryk Rozenbajgier - przedstawił projekt uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie przez Miasto Dęblin porozumienia międzygminnego 
w celu przygotowania i realizacji Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Partnerstwa Powiatu 
Ryckiego na lata 2023-2030 wraz z uzasadnieniem (stanowi załącznik do protokołu). 
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Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budżetu oraz Komisja Gospodarki Komunalnej, Samorządu 
i Porządku Publicznego pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały. 

Wobec braku dyskusji przystąpiono do głosowania projektu uchwały. 
głosowanie wyrażenia zgody na zawarcie przez Miasto Dęblin porozumienia międzygminnego w celu 

przygotowania i realizacji Strategii Rozwoju Ponadlokalnego dla Partnerstwa Powiatu Ryckiego 
na lata 2023-2030 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 października 2022 r. czas 14:49:14-14:49:54 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 14 100 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0% oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 0 0% nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wyniki imienne 

ip nazwisko imię głos 

i  Chochowski Waldemar ZA 

2 Cyd ej ko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 
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15 Wojtyś Jarosław ZA 

Rada Miasta przyjęła uchwałę Nr LXVI/387/2022 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
przez Miasto Dęblin porozumienia międzygminnego w celu przygotowania i realizacji Strategii 
Rozwoju Ponadlokalnego dla Partnerstwa Powiatu Ryckiego na lata 2023-2030 (stanowi 
załącznik do protokołu). 

Ad. pkt 8 Informacja Przewodniczącego Rady Miasta i Burmistrza Miasta w zakresie 
złożonych oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący Rady Miasta Maciej Krygrowski przedstawił informację w zakresie 
złożonych oświadczeń majątkowych (stanowi załącznik do protokołu). 

Burmistrz Miasta Dęblin Beata Siedlecka przedstawiła informację w zakresie złożonych 
oświadczeń majątkowych (stanowi załącznik do protokołu). 

Ad. pkt 9 Informacją o podmiotach z terenu Miasta Dęblin, w których hedzie wykonywana 
w 2023 roku kara ograniczenia wolności oraz nraca społecznie użyteczna wraz 
z przedstawieniem opinii Prezesa Sadu Rejonowego w Rykach w tvm zakresie. 

Burmistrz Miasta Dęblin Beata Siedlecka Burmistrz Miasta Dęblin Beata Siedlecka 
przedstawiła informację w zakresie złożonych oświadczeń majątkowych (stanowi załącznik do 
protokołu). 

Ad. pkt 10 Zatwierdzenie protokołu z LXIV sesji Rady Miasta. 

Ponieważ nie wpłynęły uwagi do protokołu z LXIV sesji Rady Miasta przystąpiono do jego 
zatwierdzenia. 

głosowanie Zatwierdzenie protokołu z LXIV sesji Rady Miasta 

jednostka Rada Miasta Dęblin 

wynik Głosowanie zakończone wynikiem: przyjęto 

data 26 października 2022 r. czas 15:01:20-15:02:13 

typ głosowanie jawne imienne większość zwykła 

Podsumowanie 

status ilość procent status ilość procent 

ZA 13 92.86 % pula głosów 15 -

PRZECIW 0 0 %  oddanych głosów 14 93.33 % 

WSTRZYMAŁO SIĘ 1 7.14% nieoddanych głosów 1 6.67 % 

Wyniki imienne 
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ip nazwisko imię głos 

1 Chochowski Waldemar WSTRZYMAŁ SIĘ 

2 Cydejko Maria ZA 

3 Czarnecka Urszula ZA 

4 Grobel Mieczysław ZA 

5 Grzęda Ewa ZA 

6 Jakubik Maciej ZA 

7 Krygrowski Maciej ZA 

8 Kurowski Andrzej ZA 

9 Marzysz Artur ZA 

10 Papis Edyta ZA 

11 Pasek Robert ZA 

12 Przerwa Ewa ZA 

13 Świetliński Leopold ZA 

14 Wojewoda - Sieklicka Patrycja nieobecna 

15 Wojtyś Jarosław ZA 

Rada Miasta przyjęła protokół z LXIV sesji Rady Miasta. 

Ad. pkt. 11 Zamkniecie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady - Maciej Krygrowski zamknął LXVI 
sesję Rady Miasta. 

Zamknięcie sesji - godz. 15.00. 

Na tym zakończono protokół. 

Protokołowała 

Iwona Swierpzyńska ( . 
SjCOtfL 

PRZEW^jjllCZĄCY RADY 

Mac ie j  Krygrowski 
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